
Proces-verbal
Tncheiat Tn 9edin{a Comisiei pentru utilitali publice 91 salubritate din data

de 29 august 2023, ora 16.30

Sedinta s-a desfa§urat prin mijloace electronice, prin interrnediul
platformei online de videoconferin+a WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
29.08.2023 a domnului pre9edinte Nicorescu Nicorel.

NUME Sl PRENUME
M DINTE - NICORESCU NICOREL prezent
SECRETAR - MELCIU FLORIN – prezent
DEACONESCU cATALIN IONUT– prezent
STOFOR STEFAN – prezent
TOMESCU HORIA – prezent
BADULESCU AURELIAN – absent
MAXIM MARIUS cATALIN – absent
STOICA IOANA – prezent
MILITARU MARIAN CATALIN – prezent

Ordinea de zi a 9edinjei comisiei cornunicata prin convocare:

1. Proiectul de hotarare privind aprobarea Bilantului termoenergetic
pe conturul instalajiilor de transport 9i distributie a energiei termice,
operate de catre Campania Municipala Termoenergetica Bucure9ti S. A. -
pentru anul 2022.

Participa:
Doamna lonescu Roxana – Director Executiv, Directia Servicii

Integrate;
Doamna Gu9avan Laurenjia catalina – §ef Serviciu, Serviciul

Termoenergetic;
Doamna Mitran Maria – Director, Directia Economica, Compania

Municipala Termoenergetica Bucure9ti S.A. ;
Domnul Bitir lstrate loan – reprezentant Elsaco ESCo.
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Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Buna ziua!
Sunt prezenti Tn acest moment 6 din cei 9 membri ai comisiei, deci

este intrunit cvorumul pentru Tnceperea 9edin+ei.
A aparut un proiect nou pentru 9edin+a Consiliului General de maine,

pe care iI supun atentiei dumneavoastra, este vorba de proiectul de
hotarare privind aprobarea Bilanjului termoenergetic pe conturul
instalatiilor de transport 9i distributie a energiei termice, operate de catre
Campania Municipala Termoenergetica Bucure9ti S. A. - pentru anul 2022.

va propun sa votam ordinea de zi.
Cu 6 voturi pentru, 0 abtineri, 0 voturi impotriva, ordinea de zi a

fost aprobata.
va multumesc!
ii rog pe invitati sa prezinte proiectul de astazi. Muljumesc!

Doamna Mitran Maria – Director, Direc jia Economica, Compania
Municipala Termoenerqetica Bucure sti S.A.

Buna ziua! Vreau sa va multumesc tuturor pentru implicare, pentru
ca noi chiar ne grabeam cu acest proiect de hotarare, pentru ca avem
tariful depus la ANF?E in vederea ajustarii. Or, aprobarea acestui proiect
de catre Consiliul General ne va ajuta foarte mult Tn obtinerea unui tarif.
Precizez ca acest bilant termoenergetic este obligatie legala, in fiecare an
am dat curs acestei obligajii. Anul acesta, acjiunea de achizitie a bilanjului
a Tnceput Tn luna februarie, s-a derulat pana Tn luna mai, dar a durat foarte
mult la avizarea ANRE, solicitand mai multe modificari. Legea 325 s-a
modificat Tn sensul ca ANRE-ul este acum autoritatea de reglementare,
motiv pentru care au scos 9i norme de avizare a bilanjului termoenergetic.

Tntrucat este o chestiune tehnica, o sa ii dau cuvantul domnului Bitir
sa va prezinte, in calitatea dansului de elaborator sau participator la acest
proiect de bilan+ termoenergetic. va mul+umesc!

Domnul Bitir lstrate loan – reprezentant Elsaco ESCo
Buna ziua, tuturor! Am condus echipa care a realizat 9i Tn acest an

acest bilant termoenergetic. Este o metodologie aprobata de ANRE, noi
lucram cu date, cu cifre foarte clare Tnregistrate de contoare 9i ele nu pot
fi contestate. Avem rezultatele Tntregului an 2022, 1 ianuarie - 31
decembrie. Datele au fost prelucrate, a9a cum v-am spus, conform unei
rnetodologii aprobate. Se vad in cifre toti factorii care au participat la
obtinerea rezultatelor pe care le vedeti Tn cadrul lucrarii. §i sunt cateva
elemente pe care a9 vrea sa vi le precizez foarte pe scud: scaderea cererii
de energie termica, foarte probabil datorata unor temperaturi exterioare
din ce in ce mai ridicate. Vedeti ca iernile Tncep sa arate cu totul diferit Tn
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ultimii ani fata de ceea ce eram noi obisnuiti acum 10 - 20 de ani. Se vede
9i un efect al debran9arilor clienjilor de energie termica.

in alta ordine de idei, se vede efectul demararii lucrarilor de
reabilitare a rejelelor primare, pierderile Tn valori absolute au scazut Tn
ultimii trei ani, anul analizat si anii anteriori fata de care s-au facut
compara+iile. Deci pierderile Tn valori absolute au scazut, in valori relative
au crescut putin, pentru ca Tmparjim ni9te cantita li de pierderi ceva mai
reduse la cantitati de energie produsa 9i livrata care nu au urmat acelasi
trend

Una peste alta, valorile Tn conditiile date sunt cele a9teptate 9i foarte
probabil ca lucrarile care se desfa§oara actualmente Tn Bucuresti si care
se vad cu ochiul liber, pe reteaua primara T9i vor gasi raspunsurile Pi
efectele pozitive Tn bilantul pe care iI vom face pe aceste cifre. A9a cum a
spus 9i doamna director, ANRE, dupa mai multe 9edin+e prelungite de
validare a rezultatelor, a dat un aviz, au fost de acord cu ceea ce am
constatat noi, in calitate de auditori autorizati. Si acesta este documentul.
aceasta este realitatea, nici mai buna, nici mai rea, aceasta e realitatea
din teren. Trendul spunem noi ca este bun, daca se vor continua lucrarile
de reabilitare, atunci vom obtine cifre din ce in ce mai bune. de la an la an
Multumesc!

Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Si noi va multumim!

O sa Ti rog pe colegi, daca au Tntrebari pentru invita Iii no9tri, sa le
F.)una acum.

Domnul Consilier Deaconescu catalin lonut
Eu nu am o problema cu aprobarea bilanjului. §tiu ca este o obligatie

legala, 9tiu ca este facut Tn urrna unui audit. O sa va relatez discutia din
grupul PNL, sa va pregatesc pentru eventuale Tntrebari Tn alte comisii, in
Comisia juridica sau Tn plen, vizavi de formularea de la articolul 2 din acest
proiect de hotarare. Pentru ca daca aprobarea bilantului este obligatie
legala 9i e foarte bine reliefata la articolul 1, nu prea Tntelegem formularea
de la articolul 2. qi aici, va rog sa-mi explicati de ce, practic, aprobam niste
pierderi. Pentru Tnceput sa luam act sau Tn baza auditului sa fte statuate
toate aceste pierderi? De ce in mod expres, la articolul 2, Consiliul, ca nu
e vorba doar de noi ca 9i comisie, ci Consiliul, in plenul siu, aproba? Nu
pot sa aprob ni9te pierderi. Nu le-aji mai avut, anul trecut? Sau Compania
Termoenergetica nu le-a Tnregistrat? Una e sa aprobi un bilant energetic
9i alta este sa aprobi ni9te pierderi. va rog sa-mi explicati de ce este
formularea asta la articolul 2, ce rost are el 9i daca nu poate fi spus sub o
alta forma. Consiliul ia act de pierderile care presupun ca sunt in anexa 2.
Multumesc!
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Doamna Gu$avan Laurentia catalina – §ef Serviciu, Serviciul
Termoenerqetic

Compania Municipala Termoenergetica a solicitat, conform
prevederilor legate, 9i a Tntocmit acest proiect de hotarare, I-a Tnaintat 9i
ne-a parvenit astazi, motiv pentru care noi, astazi, am Tntocmit raportul de
specialitate 9i proiectul de hotarare. Vizavi de Tntrebarea dumneavoastra,
domnule consilier general, este o solicitare expresa a ANRE-ului de a
aproba pierderile tehnologice, iar Tn avizul ANRE nr. 38 din 2023 pe acest
bilan!, scrie la articolul 3, aviz pe care TI regasiti 9i Tn cadrul raportului de
specialitate, anexat ca 9i document suport: „prezentul aviz serve9te
Companiei Municipale Termoenergetica Bucure9ti S.A., in scopul
transmiterii solicitarii spre aprobare prin hotarare a autoritatii administratiei
publice locale competente, a bilantului energetic, respectiv a pierderilor
tehnologice de energie termica rezultate din documentatia anexata”. Deci
au cerut expres sa aprobam 9i sa rezulte din hotararea de consiliu
pierderile tehnologice.

Totodata, in completare, doresc sa va spun ca am primit o adresa
vizavi de bilantul de anul trecut, in care ni s-a solicitat expres sa spunem
care sunt pierderile tehnologice. Deci ei au tot revenit catre noi cu solicitari
ca, in cadrul hotararilor de consiliu local, sa se regaseasca 9i aprobarea
expresa a pierderilor tehnologice. Acesta este argumentul pentru
existenta articolului 2.

(

Domnul Consilier Deaconescu catalin lonut
Textul de lege din 325, daca nu ma in;el, vorbe9te de aprobarea

bilantului, nu de aprobarea pierderilor.

(
Doamna Gu9avan Laurentia catalina – Sef Serviciu, Serviciul

Termoenergetic
in 325 avem articolul 43, dupa reaprobarea de la Tnceputul anului,

care spune a9a: „pierderile tehnologice luate Tn calcul la aprobarea
tarifelor pentru serviciul de transport 9i distribu+ie a energiei termice se
aproba de autoritatea administrajiei publice locale”.

Domnul Consilier Deaconescu catalin lonut
La aprobarea tarifului. Sunt doua rnomente diferite.

Doamna Gu$avan Lauren+ia catalina – §ef Serviciu, Serviciul
Termoenerqetic

Da, dar sunt pierderile rezultate avand Tn vedere o documentatie
Tntocmita de operatorul care are 9i calitatea de furnizor 9i elaborata pe
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baza bilantului energetic realizat de o persoana fizica sau juridica
autorizata de autoritatea de reglementare competenta.

Domnul Consilier Deaconescu catalin lonut
Haideti sa nu o lungim, ca 9i a9a ne-au venit 120 de pagini, eu nu

am apucat sa le vad de la ora 2 pana acum, nu am reu9it sa parcurg toate
cele 120 de pagini cat inseamna documentajia aceasta. in primul rand ca
nu Tnteleg care este urgenta, daca ne-am pornit din februarie 9i ne-am
chinuit cu ANRE-ul, de ce nu iI lasam pe o 9edinta obi9nuita, sa o putem
dezbate destoinic, a9a cum ar trebui, in comisie macar, daca nu in plen.

in al doilea rand, sunt doua momente diferite: pierderile pe care noi
le luam Tn calcul cand aprobam tarifele, acela este un moment, 9i
momentul aprobarii bilanjului 9i pierderilor recunoscute, pe anul trecut,
este un alt moment. Pe mine ma intereseaza daca este obligatoriu, prin
acest proiect, sa aprobam atat bilantul cat 9i pierderile, sau sa aprobam
bilantul asa cum este si la fundamentarea tarifelor sa luam Tn calcul aceste
pierderi care rezulta din acest bilant. Pentru ca, va spun sincer, am mai
vazut proiectele astea, a9a au fost facute totdeauna de aparatul executiv,
dar nu mi se pare ca sunt in regula. De asemenea, la alte municipalitati,
nu am vazut aceasta succesiune de articole. Se aproba bilan+ul 9i, dupa
aceea, printr-o alta hotarare, se aproba tarifele 9i pierderile luate Tn calcul
pentru tarife, pentru noile tarife. Asta va Tntreb: daca este obligatoriu. O sa
ma uit 9i pe avizul ANRE.

in acela9i timp, avizul ANRE nu cred eu ca este conditionat, daca
este doar aviz, nu poate fi condijionat de aprobarea ulterioara Tntr-o
anumita forma de catre autoritatea deliberativa. ANRE-ul nu poate sa-mi
stabileasca mie, printr-un aviz, calea de urmat. Poate sa-mi dea
recomandari cel mult. Cel pujin a9a interpretez eu legislajia, daca mai
exista Tn continuare articolul 120 alin. (1) din Constitu jia Romaniei, 9i
anume daca exista autonomie locala. Daca mai exista autonomie locala,
nu cred ca ANRE-ul poate sa fmi impuna, printr-un aviz, calea de urmat.
A9a ca eu nu am o problema. Eu o sa votez Tn comisia asta pentru acest
proiect. Tnsa va spun deja sa vi pregati+i pentru Comisia juridica ;i pentru
plen, sa aveti toate explica+iile acestea pregatite, ca sa putem obtine o
majoritate Tn favoarea proiectului. va muljurnesc!

Doamna Gu9avan Laurentia catalina – §ef Sewiciu. Sewiciul
Termoenerqetic

Muljurnim 9i noi! A9 vrea doar sa fac o afirma+ie: sa 9titi ca proiectul
de anul trecut a aprobat doar bilantul, nu a aprobat pierderile, exact asta
voiam sa va spun. §i Tn anii Tn precedenti noi nu am aprobat 9i pierderile,
ci doar documentul cum spuneti dumneavoastra, bilantul, din care rezultau
doua categorii de pierderi: cele reale 9i cele tehnologice. De data asta va
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spun: o sa parcurge{i 9i dumneavoastra, in rnasura timpului pe care iI aveji
la dispozitie, Avizul nr. 38 9i o sa regasili acolo, in mai rnulte locuri, unde
ANRE-ul solicita ca aceste pierderi tehnologice sa fie aprobate de
Consiliul General, invocand 9i luand ca baza acest articol 43 alin. (6). Ei
a9a au solicitat 9i noi nu am putea sa supunem aprobarii Consiliului
General acest proiect de hotarare fara avizul ANRE ob+inut Tn prealabil.
Sper sa fie lamuritor.

Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
va multumesc pentru interventii! Sper sa ne lamurim pana maine, in

timpul §edintei, 9i sa luam cea mai buna decizie Tn legatura cu acest
proiect. Este clar ca proiectul este necesar, pentru a merge catre calea de
aprobare a tarifelor necesare, dar sa vedem 9i o formulare care sa fie Tn
regula atat juridic, cat 9i din punctul de vedere al oportunitalii.

Daca nu mai sunt Tn acest moment alte interventii, va rog sa trecem
la votul pentru acest proiect.

Cu 6 voturi pentru, 1 abtinere, 0 voturi impotrivi, proiectul a
primit aviz favorabil.

va multumesc!
Mai sunt alte subiecte de dezbatut?
Daca nu mai sunt alte interventii, declar sedinta inchisa, ne vedem

maine la sedinta Consiliului General
Multumesc mult pentru participare!
La revedere!

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 16.50.

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de platforma online de videoconferinta WebEx pe
care s-a desfasurat sedinta.

PRE§EDINTE,
Nicorel Nicorescu

SECRETAR,
Melciu Florin


